
Voorzitter,

We hebben een turbulente periode achter de rug. Een periode waarin het raadswerk niet altijd even 
leuk was. Maar ik ben blij dat we elkaar nu in levende lijve weer bijna met z’n allen zien en in 
nagenoeg volle openbaarheid het debat met elkaar gaan voeren. 
Voorzitter, ik heb besloten mijn zuinige calvinistische toon eens te laten voor wat die is, maar 
verwacht nu ook weer niet dat ik een Bourgondiër ga worden, daar ben je immers calvinist voor. 

Voorzitter, het CDA is blij dat er in de kadernota meer financiële ruimte zit en wij gaan ervan uit dat 
Zwijndrecht met zijn niet sluitende begroting voor 2020, een herkenbare bijdrage heeft geleverd om 
de ruimte te vergroten. Dat ons dat noopte tot een herstelplan in 2020 is in het licht van nu 
vervelend, maar het was ook een gevolg van een niet sluitende begroting en dat wisten we. Met 
name de bezuinigingen op sociaal en sport hebben ons pijn gedaan. 
Voorzitter er is veel in gang gezet door dit college waar we trots op mogen zijn. Voor het 
stationsgebied zijn grote stappen gezet. De aanpassingen op het Veerplein staan in de steigers. Het 
CDA is daar blij mee. Bij Noordoevers is beweging; prima. Dat we hier de inwoners bij moeten 
betrekken is ook duidelijk. Ook mogen we als college en raad best trots zijn op de veranderingen in 
het sociaal domein. Het CDA rekent zich echt niet rijk, maar we hebben meer invloed op wat we zelf 
voor onze inwoners kunnen betekenen. We zijn blij dat de problemen rond de aanleg van de nieuwe 
sportvelden opgelost zijn en last but not least heeft het college het Programma Duurzaamheid  
voorgelegd en heeft de raad daarmee ingestemd.
Voorzitter, wij zijn blij dat u de kosten voor onderwijshuisvesting in de kadernota structureel hebt 
opgenomen. Iets waar wij jaren voor gepleit hebben.

Kortom veel om tevreden over te zijn. Dat neemt niet weg, dat we naar aanleiding van de kadernota 
wel een aantal vragen hebben.
Voorzitter het CDA ziet uitgaven voor de zorgmariniers, vroegsignalering bij schulden en kosten bij de 
kwaliteitsborging bij wijkteams. Allemaal goede acties die zeker passen bij ons raadsprogramma, 
maar wij nemen ook aan dat deze interventies ergens ook wat opleveren en waar zien we dat dan 
terug? 
Voorzitter wij willen graag een duidelijk beeld of wij nu beter worden van de transformatie, dat 
betreft zowel financieel als de kwaliteit van de geleverde zorg aan onze inwoners
Voorzitter CDA komt nog even terug op de organisatiekosten sociaal domein. Ook al hebben wij het 
amendement op 29 juni betreffende de extra fte’s gesteund en zelfs mede in de steigers gezet. Wij 
zien echt de noodzaak in snel structureel middelen in te zetten, dus college kom snel met de 
onderbouwing. Dat had u echt beter moeten voorbereiden. 
Overigens geldt dat voor meer delen van de kadernota. Ik noem bijvoorbeeld handhaving. We vragen 
meer middelen, heel goed, met dat kader kunnen we instemmen, maar we verwachten wel een goed 
raadsvoorstel, waarin duidelijk wordt gemaakt hoe het geld besteed wordt en waar de prioriteiten 
liggen.
Voorzitter zijn de sloopkosten van het zwembad opgenomen in de kadernota? Of is het bedrag 
zodanig laag dat we ons daar geen zorgen over hoeven te maken.     

Voorzitter, wij zien geen uitvoering van de motie over bedrijventerreinen ingediend bij de begroting? 
Waarom hebben wij nog geen zicht op nieuwe locaties, zoals we in die motie gevraagd hebben? 
Helaas is dit niet de enige motie, die niet of niet tijdig uitgevoerd wordt. 



Over moties gesproken. Wij hebben geen motie in gediend voor een goed-wonen lenen. Maar een 
revolving fund energiebesparing. Dat is wat anders dan goed wonen, neem daar notie van. 

Voorzitter; de OZB. Wij zien niet hoe u de areaaluitbreiding verwerkt in de financiële cijfers. Waarom 
hebben we onder andere ons raadsprogramma in de steigers gezet? Om financieel sterker te 
worden. Meer huizen leveren meer inkomsten op. 
Voorzitter ik heb nog eens gekeken naar de OZB. Gemiddeld over 9 jaar gezien, steeg jaarlijks de OZB 
met €2,13. Dat doet nog steeds niets af aan het feit dat wij hoge woonlasten hebben, maar wat 
betreft de stijging van de OZB, valt dat reuze mee. Wij zouden graag zien dat u hier eens goed naar 
kijkt in relatie tot bijvoorbeeld de afvalstoffenheffing of rioolheffing. Ik houd het niet voor onmogelijk 
dat een lichte stijging van de OZB tot dalingen kan leiden op de genoemde heffingen, waardoor je 
per saldo lager uitkomt.

Voorzitter het CDA heeft wel wat te wensen over. Dan doel ik nu even niet op onze landelijke 
problemen. Wij hebben eerder en motie ingediend over loket vraagwijzer. De reactie van ons college 
was erg lauw. Het CDA vindt dat het college daar echt werk van moet maken. Onze inwoners moeten 
gewoon bij iemand terecht kunnen. Als digitaal niet lukt, dan moet je gewoon naar het gemeentehuis 
kunnen gaan. Wij zullen daartoe wederom een motie indienen. De Nationale Ombudsman heeft in 
haar jaarverslag gepleit voor een betere toegankelijkheid. Zij is voorstander van de één loket 
benadering. Wij onderschrijven dat. Laat Zwijndrecht ook die stap zetten. Het is nodig. Voor sommige 
van onze inwoners zijn wij een moeilijk land geworden. Laat de gemeente toegankelijk zijn en 
duidelijk; één loket, 5 dagen in de week bereikbaar! Voor iedereen! 
Ook zullen wij een motie indienen om de communicatie op onze website verbeteren. Vanuit 
bewonersperspectief moet de website zo ingericht worden dat onze inwoners veel makkelijker 
antwoord kunnen vinden op hun vragen. 

Voorzitter,  een grote bron van ergernis bij onze inwoners is het onderhoud openbaar groen. Wij 
pleiten niet voor een upgrading van niveaus maar wellicht zou het college bij onze inwoners moeten 
peilen, net zoals dat gedaan is rond veilige oversteekplaatsen, op welke plaatsen het onderhoud 
verbeterd moet worden. Laten we sturen op de prioriteiten van onze inwoners. Ook de 
communicatie hierover kan beter. Waarom maaien we op de ene plaats wel en op de andere plaats 
niet?

Voorzitter, wij vinden dat er meer aandacht besteed moet worden aan een glasvezelnet in 
Zwijndrecht. Wij dienen daarover samen met de VVD een motie over in. Ook zullen wij nog een 
motie indien over het inzamelen van blikjes.

Voorzitter, wij kunnen ons vinden in deze kadernota als opmaat naar de begroting. Wij gaan ervan 
uit dat u ons en onze inwoners goed betrekt bij het maken van plannen en voorstellen.

Voorzitter ik eindig, maar niet nadat ik college en organisatie dank voor het werk wat zij gedaan 
hebben en de kadernota die zij opgeleverd hebben. 

Evert Jan van de Mheen
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